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EXCERPTS OF STATELEINTS CF WITKES3ZS IN RE
WILLIAM DESMOND TAYLOR MURDER - 1922 -~ 1936

HENRY PEAVY (now deceased} Valet and house=
servant to Mr. Taylor.
Statement taken on 2-9-22 a1t ten A,

Cn the umorning you found Mr. Teylor's body, in what

position was the davenport ln the room with respect to
the body.

Had not been a place in the room disturded that I could
tell you anything about « - ~

In other words -~ -~ = the ¢halr was where it belonged

§nd when this man dled hls feet were under the chair,
eB. :

(Re burglary of Dec, 4, 1921 # % % he gaid (Taylor)
“They've taken the gold tipped cigarettes & % w4

Avout & week later, right by the side of the mall box
where you go in onto the front porch®* * # as I reached
in the box to get the mall I scen this gold tipped
cigarette, I sald "¥r. Taylor, 414 you buy any more of
thoge gold tipped cigarettes?® He saild "No.V X % %
‘ias the front door locked the morning you arrived there
;nd found Mr. Taylor's body.

€8,
Was the back door locked? _
Yes, Just as I left 1t that nizht, I was sure of that,
The screen docor hooked?
Yes, the screen door hooked.
Windowe locked on the first floort
A1) the windows locked down on the firast floor.
(witness quoting Mabel Normand) "Henry, Mr. Taylor and
I are going to get married. Will you work for me when
we get_married * # *» -

“You work for kr. Taylor! shs said *we are going to get
married and have a little baby # % #8 This was all
aald in the presence cf kr. Taylor.

A, Well, I don't know anything about the love that liiss

Normand had for Kr. Taylor but from Mr. Taylor's actlons
I knew he was crazy in love with lissNormand.

MPS. FAITH MacLEAN, nelighbor
Statement taken on 2-9-22

f:%g Q. When did you first leern that ¥r, Taylor was dead?

At 7:30 Thureday morning. :
1.
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Q.Whe was it that brought it to your attention?

A.His colored servant came scresming out of the house.

Q.What 4id he say?

A."Help, Police, kr. Daylor 1s dead."

Q.D14d the fact that Kr. Taylor was dead remind you
of anything that ocourred the night before * * 4id
ycu hear a shot.

A.Yes, what we thought might be a shod or a muifler
explosion, I de not know whilch,

Q. When 414 you hear that?

A,Scmetime probably between quarter of eight and
elght o'clock on Wednesday evening.

Q.Now, at the time you heard thlig shot dld you go out
on the porch?

A.Yeg, shortly after # * #oh, ahout, I suppose three
or four seconds,maybe a minute.

A.No I 444 not I Must opened my front door.

Q.Well, what did you say?

A.l saw = man had already opened the door of Mr. Taylor's
house and was looking towards Alvarado St.»* %
didn't see him open the door; it was already open
I think.

Q.Which wey was the screent

A.The EBCcreen door was OpEn.

I think the screcn door was open then, must have been
to have seen his figure as clearly es I dld.

Q.Did he shut the door?

A.It seems like he ahut the door. It seems like he
leaned in and pulled 1t closed.

4.80 it must have been opened because I dAistinctly
caw his cap.

Q.You are satisfied are you, that the light came from
Taylor's apartment out on the atreet through the
open door?

A.Yes,

Q.D14 he seem 1in a hurry?

A.No, he was the coclest thing I have ever seen * ¥ &,
He turned around and looked ot me and hesitated.
Then 1t seems as 1f * * # that Mr. Taylor must have
spoken to him from inaide the house * *# he thought
he had spoken .and he didn't. Seemed like he pulled
the door shut, then turned around and looking at me
all the time,walked down a couple of steps that go
up to M¥r. Taylor!'e house there.

Q.Do you know whether the man that you saw went %o
Alvarado St. through the open court there?

A.He went towardes Maryland 8t. and- towards the slley
in between the two houses because he was facing
that way ready to go when I closed the door.

2.
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P.91,L.1
to 7 A.
Q.
A.
P.52,L.2 Q.
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L.22 A,

P.53,0.13 Q.
L.14 A.
L.25 Q.

A.
P.54,L.9 Q.

Po55,L.3

P.55,L.18 Q.

A.

Vou knew 1t waan't Taylor.

Oh, T knew it wasn't Taylor.

Could you have recognized the man 1f 1t had been
Kr. Taylor.

Ch, yes, positively.

When I first eaw him it looked like he had

stepped to the door and was looklng towards
Alvarado 5%,
liow, 1t 1s possible that 1t might have been thle
young man Howard Fellows, the chauffeur, that
you saw there. Could that be possible.

I suppose it cculd be possibdle but it doesn't seem
to me that he was the boy or wae the man. He doesnlt
geem the bullt of that man.

D1d the man you saw have a smooth face?
Yes, he did have a smooth face.

Did the men you saw have on anything like a chauffeur’s
aniform?

'fell, the only thing I noticed was his cap, somethl
tiszd around his throat. I don't know whether the man
had on an over-coat or not,

His age I don't kXnow but I should Judge the man

was probably between 30 pnd 35. He was abouu O feet
nine, Jjust about * # ¥, apd he was stocky, nod
fat, but stocky. He had on acap. It seemed llke

a checked cap with a plald in 1%, and he wore some—
thing around hie throat.

Smooth shaven?

Yesn.

Color of his sult?

No, except it was a dark sutit,

Now didp't compare in size with Xr.
Smith, the reporter here, who 1ls taklng thie
atatemnnt? (¥r.Soith was about 5'7&")

No, ¥r. Smith 1s shorter.

({The witness names the Iollowing men:

Er.Henry Xing, .

Mr. Mahlon “amilton =

Mr. Arthur Hoyt

¥r.Berrie (first name Nigle?) - -
Mr. Ince
¥r. Marshel Neilan '

Witness was then asked the following questions)
Now then, tell me whether there 1s any possibllity
that this man you saw coming out_of there was any
of the persons that you have mentioned?

No, I think no%. I think I would have recognired
any of those people.

3.
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L.8 A.
L.12

L.10 A.

L.17 A.

L.8 A.
L.13 Q.

A.
L.24 A.

L.1

| “out the tablecloth was then I heard the shot.
?.70,L,15 &.

L.8

L.15 A.

Q.

A,
Q.

A,
Q.
A.

##yhen he came out he wae dressed as my idea of
a neving pieture burglar #4#2

##hesause I remember thinking »nerhaps hs might
have been any of the boys in Mr. Taylor's company
when they go out on locatloen.

Not well dressed. I don't kXnow s8 I would say
slovenly but I don't think he was well dressed,

CHRISTINA JENZTT, mald for Mrs.lacLesn
Staterent taken 2~9-22

(Witneas after explaining that she waa walting
between the service of courses to the Mac{leans,
states as fcllowg)

While I wes waiting there I heard a man come from
the corner and go down in the alley ené¢ he ctopped
right near agalnst a blg fence there in the zlley,
and it seemc to me he stopped just between the
garage and ¥r, Jesserun's house,

#4#He had flat shoes on, I know that,

You think it was e men's steps?

Yesg,.

When I care 1n after she ranqthe bell I heard

him move arcund Just as she ranqgthe bell for me,
and I went up and walked in and then I ceme out
from the dining room, then was I heard him walking,
I thought he walked in between the bulldings and
between the garage and the houses, Lr. Jessrun
living in # # and then I cleared out the table snd
as I eleared out the table and was going to take

Yes, in the morning, the next morning # * * aground
the back in the alley * # # T heard sonebody com=

ing behind me., I turned my heard, I saw Lr. Taylor'%

man who drives the machine and he said "Geodmorning
He was ln a great hurry and I thought well, he 1is

late » ¥ # hecguse he 1s supposed To have the machifne

out I guess before 8 o'clock in frontsTor Kr. Taylol

*w# T oyess just mbout 8 cfclock.

(¥itness quoting Mrs. MacLian) She gays LCome uUp
stairs". I says "All right." I come up stalrs.
She says "lr. Taylor was shot last niﬁht." UCht

I said "¥as he, that is what I heard," and she
gald ¥Y¥es.d '
I think I seld to Mrs. Melean "That 18 the man I
heard ln the alley.¥

Are you sure Mrs. Mclean told you when you went up-
there - - ~ you say 8t 8 o'clock

In the morning.

Are you sure krs. Maclean told you at that time Mr.
Teylor had been shot?

Yea.

What time of the day was that?

8 o'clock in the mornigr. . b
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-Wag hie ccat buttoned?

Can you think of that remark Mre. MacLean sald
"ir, Teylor ie shot." Didn't she say, *Mr. Taylor
1g dead."

No, she said*lr. Taylor has been shot.!

CEARLES DOUGLAS VaelLXAN,Keizhbor
Statement taken 2-9~28 at ten A. M.

I told the officers what occurred the night oI the

murder # * I was late for dinner. I wze o minutes

late. We had dinner at 7 o'clock. * * I must have

taken anotrer 5 minutes to get ready. We gat down

I should Judége 10 minuites ~fter 7. We sat there

ané I guess it took a half hour to eat dinner.

So I immedlietely after dinner got up from the

table, went upstalrs to get the heater. I went

in the front room and lighted the gas rasdlsatcr.

Also lighted the ges radiator in the backroom up~

gtairs, and I went in the front room and got my

house coet snd put it on and went into the bath

room and detached the heater, when I heard the

nocise or explosion, 1t sounded like & shot.

(Speaking of lr. Taylor's body on the morning of

its discovery.)

That was the condltion of the clothing,irl you

know. Was itdisarranged at all?

No, not at 21l. He looked lmmaculate.

How was he 1ylng?.

He was lying 2lat on his back, his feet separated

e little, his legs apart and hig hands at kles sides,

lying perfectly on his back. i
his coat appeared to be arranged you may say,

just 1llke he was 1laid out by friends

Yes, he was perfect.

As I remember the coat laid perfectly along hise

body. It wasn't thrown back over or anything.

I don't think so. '

Ee looked Just llke a dummy 1n a department store

or_ in a window of a store, so—perfect,so ilmaeculate

I remember I was impressed with the fact he looked -

like a wex Tigure dressed up.

[ 1

HOYARD FELLOWS, Cheuffeur for ¥r. Taylor
Statement taXen 2-8-22, 4:45 P.M.

Whers did you take Mr. Taylor the day he was killed'

begin %n the morning?

Tt walPthe studio. ##¥os)led for him I think &t
one otcelock, I took him down %town tothe bank, which
I drove Harry up to see you, I think it was, which

I went home and celled for him at quarter of four 4t
Robinson's.

Be

i ——— a4 W Casw e s s
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{Continuing
P.101,L.4

L.25

P.103,L.23 Q.You went around to kr. Taylor's house the night he

&
P.104,L.7

L.26

P.105,L.2

P.105,L.25
P.106,L.1.-

L.17

Q.
A.

A.

L

Ao

Qs

Q.
A.
Q.

A.
A.

Qe
A.

Robinson'e Store?

Yes. He came along -- Harry was walting to see him,
They talked there until 1t was pretty near time for
me to move or get a ticket for standing after hours.
(After relating taking kir. Taylor home, he, Taylor,
gaid) ¥I will call you between 7 and 7:30 1f I want
you.

was killed.

Yes. )

Just describe your movements when you went there
glving the timel _

I called up 8t thefouse at 5 minutes after 8 which
I locked &t my watch * # # T called up and got no
answer. About 5 minutes after 8 I tried to csll
and I went cut and got into the ecar, drove up 6th tg
Alvarado,up Alvarado taiaryland and right sround
in back there where his garage is,right behind the
landlord's house * * # Ididn't put the car awey
then, I left the engine running and lighta on,%##
I rang the door bell, thelights were all 1it

which I thought he might be home on account ofall
the lights being 1it. I rang the door bell and the
gecond time I rang the door bell 1 looked at my
watch# ##,

which my watch says quarter after 8. I rung the i
door bell 4 or 5 times because I kind ofthought

he was in there on account of thelighte being 1it.
Could you hear the door bell ringing?

Yeg. I started away and I got about to the steps
and I hesitated to seeif I could hear hlm coming.
A5 T hesitated there was no sound and I went and
put the car away, opencd the garage doors and put
the car away, closed the door and walked right
straight through the court down Alvarado.

You did not open the screen door?

No, never 8o ofsh any door.

Did you ever have such occaslon before, the lights
would be on and he-would not answer the door bell? -
I never had any occaslions like that. =

###gg I go around < notlice there ie a liﬁht 11t in
his bedroom end a light 1it in his den. lhere 1s
always them lights but it wes a diwm light. This
time all the lights were 1it,dining room lights were
11t and they 1it up the curtalns thot much more.

His upstairs lights were 1it2

One of them, Jjust & glance I took at them.

6.
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HARRY FELLCYS, Assisatant Director to
Wn. Desmond Taylor
Statement taken 2-9-22.

Q- Did she appear to be fondb! him?
A. Kiss MKinter?

Qe Yesn.
A. Yes, she 4l1d seem to be very fond of Kr. Taylor.
A, = = = —and seemed to chase him around to the studio

and things llke that. As far as I know lir. Taylor
never really thought an awful lothf Mies Minter.

I mian more than just to like her Tor a nice 1little
girl,

A. He thought more of kiss Kormand thar he did of any
one I have. ever known.

ke I got there - ~ - I must hove got at ¥r. Taylor's
house about 8 o'clock in the morning when I came the

G« That 1g the day he was Killed?

A. Yes,on Thursday morning. '

Q- Well, dld you know that he was killed before you
went there?

A. HNo, my brother called me up and told ce Mr. Taylor
wag found dead.fmxbm® ##% 1 understood him to aay
Mir. Taylor was found dead in bed.

Q. ¥ho was there,Harry, when jyou ceme in?

A. There vias Douglas MscLean ané the owner of the court
I think, hie name is Jesserun. I think there was
two men from headquarters ané my brother,Howard and
Henry Peavy. I am not positive whether the doctor
was there when I first gon&heﬂe or whether he came
when I was 'phoning ir. <yton.

A« Arthur Hoyt and Charlie maigne and myself went
upstaire and got 21l the literature and things like
that that we could get and put them in a packawe bk
and I gave Jimmle Vantreea who was Xr. Taylor's
Camersman and Mrg. Ivere {Jimzie's mother) and ask
&hem to keep the letters for me.

P.114,L.25 A. Why Jimmie must have given thez to Mra. Ivers and th
bo 115,1.. 1""0

then I went right over and got them from her and too]
“them ocu¥yto the studio. =

Q. What 4did you do with then?

A, Gave them to Lr. Eyton.

P.116,L.7 A. ¥ T don't think anybody'nade an examination

until kr. Eyton insisted on an examinatlion belng
mede and that must have been two hours or 2% hours
after the time w¥e got there anyway.

.

. 8 e s
e s —mrre med Ten
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A. ROBZATSCN, friend of Nr. Taylor.

Statement taken 2-9-22 at 8 P.M.

P.124,L.17 Q.
A.

Q-

A

L.25 Q.
P.125,L.6 Q.

L.2) A.

P.126,L.20 A.
P.135,L.22 Q.

A.

Where you ever present when Lr. Taylor meniloned
liary Miles Linter?

Yes.

What was the occaslon?

That was last Saturdsy night,

Wwho, i1f anyone else was present?

Mr. Hoyt.

He sald she had been pesticating arcund there

and got to be a great deal of annoyance.

'No, that was last Saturday *#® that wae the 28th.
28th of January?

Yes.

She would cometo his house and kick up a fuss.
What did he tell you about her kicking up a fuss?
She threatened to scream. She was very obnoxious
to him and all of these gttentions.

By ¥r. Cato: Were yoyever with Klses Wlndsor

and Kr. Taylor and Kiss Blanche Sweet and iarshal
Nellan and a couple of other girls at a cafe when
¥r. Taylor taunted Nellan regarding Mise Linter.

VYRNE DUKAS, neighbor
Statenent taken 2-9-22,

P.144,L.1% A.

L.24

p,14578:1 A

P,145,L.18 A.

##pbout 7:30 as near &s I remenmber #%* I was 1n
my bath room shaving ** I heard this noise of the
nigger hollering,®+

and he hollered Lr. Taylor was dead, stone dead,
somebody come quick. I ran back in the bathroom,
gratbed a towl, wiped the lather from my face, put
on a bath robe and ran over there.

Well, when I went in Henry preceded me %% £nd
there was kr. Harrington and some gentlemen whose
names I do not know living across Lhe street there.
In other words, 4 of us in & room ¥ * * evidently
he had died from a hemorrhage because blood had
run from his_mouth and his nose and then looked
like from his ear and had congealed and he was
lying perfectly natural as though he was simply
laid out as & corpse.

##ehut the- body was lying parallel with the desk
wlth the feet to the door and the rug, the corner
of the rug near his foot was pushed back a little
bit ### and the chalr upright and thls foot under
1t and the chalr at the desk was pushed just
partially under the desk #%% and the chair right

between his head and the desk., Well, on the tzble

Ba

A r WL R m—— i ——— A ot [ P - S — M _--n...__-.,.._—..-_.-..-_.-......-n.l-.- —_—
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Continulng
P.145,L.18
P.147,L.9

P.150,L.28
&
P.131

L.10

P.152,L.20

P.1563,1L.10

was & chedt book open and tvo plles of checks.

Hae the rear door a spring lock or ig it locked

with a Xxey. _ '

Locked with a key from the inside..

There was no chance for anybhody etraightening

this body out between the time the colored boy

hollered ané you went in there.

A. No, the only part of his body I touched was
thle arm and it was absolutely stiff.

Q. How about his coat?

A. 1% was as straight as if 1t had been pressed.

A, ** gnd 1t was absolutely pulled perfectly

stralght.

a-

A.
q.

MR.CAEILL: We tested that and the bullet ——mw
the gun was not more than an inch away fiom his
bady and they couldn't possibly get that close.

KR. WCOLW¥INE: I heard 1% was 2 to 4 inches.

MR. CAHILL: No, we have got it to within an inch
the test showe that.

MR. WINK: In my opinion, the snot that was fired
4 inches from the pants in making that demon-
stration, is the neares:t likeness to the shst

in the coat.

R A AR W e E o e e 1ol Al
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NZIl, BARRINGTON, Neighbor
Statewent taken 2-9—22

* * ¥ T understand you went over with ¥r, Dumas?
I went in there first,

When you saw Taylor lying out on the floor, way
his clothing was perfectly arranged, was it note
Perfectly arranged. I made the remark at the
time, "I don't believe the man fell in that
poésition,

(Re man peeping in windows of Taylor's home in-
August, 1921)

Between Taylor's house and the garage, there is
the two windows, and Taylor'e house the window
to the living room and the window to the kitchen:
* *x * ] saw & men peeking in the curtain, and
as he saw ce-— this man, I believe I would
recognize~- 25 ke hesard me he started and I
stopped naturally, rather frightened, and he
didn't say a2 word, but whirled right around and
walked out,

Bo you know wnether .r Taylor was there or not?
There was a light in there,

*** I should sey probably along about the 20th
of August,

How would you desgribe the fellow's face?
Rather a good looking fellow, good features, OF
course I couldn't tell whether his face was
ruddy complexion—- -

Regular festures?

Yes, regular features., It wasn't Taylorts
chauffeur &t thet time.

About what tize was it in the evening? -

Oh, somewheres eround 9 o*clock, early in the
evenlng, '

ARTHUR C, HCYT {Friend of Taylor)
Gtatement taken 2-9-22 -

(Witness is quotirg Taylor and speaking of Xary
¥iles Winter) 4 3ind you, I am saying this
irom menory but *** he (Taylor) said, *W

I going to dog ©She comes here **% threatens to
make a scene. I try to get rid of her, doing
all in my power. *** Finally when I did get ner

hat am ;
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P 183, L 19

P 186, 1L 11

P 259, L5
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tc go, she said 'Tell, yod will have to drive ne

home.'" “nd he said, “Xo, you got here and you
will heve-to go alone, :

OHARLES YAIGNE {Friend of -Taylor
Siztement taxen 2-9-22
se* After I pot over the shock of Bills death, i

was wondering how on earth Bill could have falle
the way bte did, The position ‘that Pill was in
stumpedire for two solid days ***, .If he had bee
sitting in his chair and had besen shot, or if he
had been shot ipn his back with his back to the
door, he was lying siretched out with his feet
towards the door, hands by his side. There was
ne blood anywhere excent directly under his head
where the blood hia run out of his mouth from the
hemorrhage and a little bit directly under wherTe
the wound in the back was,

Was the clothinz all proverly arrangeds

Clothing all properly arranged.

(3peaking of the condition of the room when he
first saw it the morning after the wurder)

** T kpow when you came up there about 9:15 or
9; 50—

Before we had been there a half or three-quarter
of an hour, I noticed three or four checks on th
floor aiongside of Bill, cancelled checks, They
were not on the floor when I came in., This pile
of cancelled checks was almost smooth and level
right on his desk, just as though he had been
interrupted in his work and nobody hed touched
ther. ** On the night after Teylor was killed

I called Up Earl Tiffany and had bhim come up to
the house,*** His wife came up with him***, _
The first thing he told me was that his wife had
positively seen Sands &t the corner of Fifth and
Figueroa, I think it wes, et 1:15 P¥ on the day
before Taylor was mardered., She had known Sands
and Tiifany before she married Tiffany.

{Second Statement taken 12-1-25)
#*% it pmust have been about half past 7 in the
morning of the day that Bill was killed that Miss
Normand's maid came over and wanted to sec me
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right away. *** I hurried over and ¥abel told

me that Ddns Purviance had telephoned to her tha
Bill haé been found dead, s»% and llabel ** asked
me to go up there, and I think there were only
two or three people there when I got in. It
rust have been approxim ately 8 o'cleock,

About what time was that thet you got there?
About & or &:30, Ishould say.

L

ics purviance, on tae saane gide Bill was on, he
a2id ne was reading an Evening Herald and heard
the conversaticn between Xiss Tormand and XT.
Taylor, and heard them say, "zood night*, and

then the footsteps going back, and then imnediate-~

1y the whirr of the motor, and she had gone and
the footsteps died out, and he heard the shot.

HMABEL NORiAND
Stotement taken 4-10-22, 9:50 Pil

(Speakizg of her vicit to Taylor's home the
night bsIore the urder) »*+ T arrived at his
house about 7 o'clock.

When you went in did you see anybody becides
Teylor ard his negro Teavey?

No,

#*x* ané the room had been changed around, ***

I noticed one thing in particular, that his desk
was open and rather scattered full of checks

and things.

How long did you remain in the house witk Taylozry
Well, until about, I guess, 2 quarter to 8,
Had his street clothes on, did he?

Yes, just as I saw hinm when I walked Iin.

In other words, he didn'h have a smokling jacket
or house jacket on?

¥o, he was dressed just like you &Te.

In hie street clothes, _ -

*e% gnd he sald he would call me at 9 otclock,
put he never celled,
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W1LLIAM DAVIS, Craufieur for Mabel Kormand
5tiatement taken 2-12-22

About how long did you wait? (Speeking of the
night of the rurder)

Well, something —— 30 or 25 minutes; just an
estinmate,

About what time did you arriver?

Ahout 7 o'c¢lock.

About what time was it when you drove away fron
there?

1t was around-- it was beiween twenty &and a quar:
ter of eight; it was witzin five minutes of that
because ] looked at the clock and 11 showed aboutl
twenty nminutes of eighv,

CHARLOTTE WHIT.:TY
Secretary to .‘rs. Shelby
Statement taken 11-28-25

«x*gnd Jary stood up azi looked at her mother
and said, “"Do yecu reslly m2an that?" and ¥rs.
Shelby said, “I certairly do." She mccused her
of being intimate with Taylor and then made ovhel
remarks. *** She locked nerself in her motherts
room ** and she got the Fun and tried to kill
hersel?, but therewas & safetly catch on it and
it wouldn't go off ***

Mary wae monkeying wit:z this thing and finally
the catoch released itself and the darn gun wont
off.'*‘

#hzt kind of a gun was that?

Revolver, 4 1ittle snub-nosed thing.

Was it a black oney A Yes,

Who did the gun-belongz tor A Hrs, Shelby |

Do vou know how long sie had 1t? ==
Ch, she always carried.a gun, I mean we always

kept one in the house. - .

She knew now to handle & guny
Ch, I should say so,

s«% one night when we (witness and lrs, Shelby)
went down to Taylor's after ary, ¥rs, Shelby
took the gun, but I dontt think she had any
intention of using it on ilary.
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out." She walked rigzht up to him, “he was just

——— ot .- . *--d-- _ *q_‘- | Kool "

Did she (Shelby) threaten to kill him (Taylor)?
Yes, Several people heard that, It was in my
office,

“hen was 1t in your officetr

That was in 1920, in the summer, He (Taylor)
pad finished directing with ¥ary, Charley
Maigne was directing her and Charley was in the
office, and Taylor was in the office ***

*&* She szid, "I1f I ever catch you hanging arounfl
Mary azain, I will blow your god dammed brains

1ivid with rage and shook her fist in his face
and swore dozens of tines,

Do you know of an incicdent that occurred in which
ionte Blue was supuosed to have beean run out of
the dressing room with a gun by krs, Shelby?
Well, T don't know that she hed a gun, but I
know that he was run out of the dressing roomn,
because he ran into my office from the dressing
room,

(Referrinzs to incidents surrounding visit of
¥rs. 5Shelby to Tayloxr's residence in search
of ary}  *** She (“rs, Shelby) said, "I will
take wy gun, and if I find her there, I am going
to kill her,"**I begged her not to take it **
She woulédn't ¢o it, so she went with the gun,***
She had the gun with her at that tixeg
She nad it in her hand and her coat sleeve; she
had big coat sleeves and the gun was inher hand
hid by her cozt slesve, ’

Do you know of any other trouble with Taylor
that rs, Shelbvy hadg

They fouzht s1l the time. Always on the set whem
he was directing. .

Was the situation getting worse all the tine?
411 the time. It_was terrible,

Was there anyone else present.at any of these
battles, that you recall, over ¥r, laylor?

Well, Carl Stockdale, 1 am sure he was present,

Do you know any of her servants (Shelby's) at
the time of the murdexrs

1 knew them only by their first names. *** We
had a butler named Frederick, a butler named
Eynest, and a cook named Pauline.

Bdith Stewart was Xary's personasl maid at that
tine,

e m o e e am Y e dsTm = -
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1 didn't go through the house, Charley Maigne
and Arthur Hoyt and Douglas ¥aclesn and Harry -

Can you think of any friends of yours, or any
acquaintances of Szelby, in any wey at all, that
were associating with or closely associated with
them imzediately prior to, or immediately after,
Taylor's rurder? :
¥r. George Periolet,

He is at Engstrox Apartmentis, Los Angeles,

*2% Have you talked té Jeanne icPherson at 2ll?
Jeanne knows a grea:, big, large lot

*x% Jeaznne came over to see ary a day or so
after the muirder, <She would be a good person

for you to talk to. And her mother, Xrs, O'Nelll,

Well, going vack to that old subject of %the gun,
I just wented to be sure that lrs, Shelby had it
in the house for & long time,

Oh yes, there was always a _gun.

17 anytody said that lrs, Shelby dild not xmow
anything about @ pigol or revolver, and was
a’raid of one, that would not be truet

Thatis ridiculous. ¥rs. “helby was not afraid
of anything.

IR, CHARLZS ZVTON
Gen,ligr, ranous Players-—Lasky
Statement taken 1i-30-25 at 2:20 PX

(Sneaking of the morning following the murder)
**+] was called on the telephone, I should judge}
at & by his assistant Harry Fellows, and he told
me, He said, "ir, Zyton, when I came over to
Mr, Teylor!s room this morning, I found him dead
And T eays, "Dead? “hat's the matter;" He says
"Weil, we have hadé a doctor here and he tells

us it is & hemorrhege of the stomachk ****

That would make if~about 8:30, I should judge.

Fellows.

*«% Douglas *aclean was the first man that put
it into my bead that he (Taylor) was murdered,
He @aid he wae conTident that he had heard a sho%
the night bafore. He said to me, "Charley, don'$
let them take his body away without turning it
over, vecause I think we heard a shot last night.

U
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Have you any idea who dié the telephoning around
about the murdery

No. Harry Fellows telephone wme,

Did you hear anybody czll up Hebel YNormans oOT
Yre, Shelby?

No. That all heppened before 1 got there, 1f
Mrs. “helby wes celled up. Habel Normand was
called up, I know, Charley Xaigne told me,

What was the position of the body when you first
saw 1it?

The body when I first saw it lay richt in front
of the desk, with the head back. The desk was
near his feet.

sx% OFf course Mary was engaged to marry Hickey
Neilan, so she told me, but I don't think there
was very much 1o that.

This trouvble with Taylor, when was thaty

He and Mickeytp Oh, ifickey said something one
night. They were drunk and lilckey epologized,
It was nothing serious,

Do you krnow Neva Gerber?

Yes, Trat was one of Taylor's former flanmes,
vefore any of this came WD,

w¥+* when he went to war it was understood that
when he came back he was going to marry lLeva
Gerber.

YRS, MARGARET SHELBY FILLORE
Sister of “ary riles ¥inteT
Statement taken 3-10-26, at 10 AX,

You do have & recollection then tgat she was(ilary)
home at dinner that evenlng? _

Oh, &6S6lutely, because mama had cooked this IL
dinner she particularly liked and hoped she wou
come_home to_1t; - - _ R

How long did she remain therey = B
After dinner we went into the living room and
Hary laid on the couch and-read a book called
tphe Cruise of the South Sea Islandsi, It was
rather a dry book, but the way she read it was
interesting and we simply sat around home and
enjoyed our eveaing &t home, the three of us.

Now I know mother was not at home, because il sh%
was, she would have been there, Ur, Fitts.,

e e —— e 4 A At P ...__.._i-u.., .
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Thzt time did you folks retire that evening?
We stayed up quite late, I guess mama retired

about 10 or 11 o'clock, liary and I stayed up an@

didnlt do ruch of anything until about 12,

Well, vou are quite vositive that, after Xary
came home thet afternoon, she didn't go out agaiﬁ
at all durirng the evening?

I an positive in this way; that we stayed up until

about 12 o'clock, until after mama went to bed
and “dary's room is right next to mine and 1 didn
hear her go out, I an quite sure she didn' t

But you just sald a few monents ago that she could

come in without your knowing 1i%.
Yes, she could have, x¥**

Then what time of the morning of the second of
February did your mother come back to the Hobart
houset

Well, T chould say around9d or 10 o'clock,

When she caze home to the Hobart house, she was
acquainted with the faet thrat Taylor had been
killedy .
She said that largery Berger told her ***

**x She (s, "helby) said, '"Nargery Berger tell
me that Zr, Teylor Las jusi been murdered.,”

You are, then, positive thet your mother was not
at the Hobart house that night (Night of murder)?
Yes, I am positive that she was 2 the New Hamp-
shire house,

And that she carme in the next morning, early in |
the morning?

Yes, she came after the call from-Miss Berger,
Could it have been after 9 o'clock when she
came int

It could have been., As I say, 1t was early :in
the morning., I know it wasn't as late as 11,
s=x+*youn knew notning of Taylor's death until
your motzer told you aboub it? A Yo,

¥I88 J. ¥, BERGER
- Income Tax Expert for Taylor and M. M.Hintex
Statement taken 3-11-26 at 1:30 PX

tion with ¥rs, Sheldby at the time he (Taylor) wad
killed irn which you were the first that gave her
the informxation as to his death,

I did? ¥y god, the next thing thev will say I

-

t
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didn't kpow it until it was given to me,

‘What time was that’

S
R

[
th

mirdered him, I should say not, I was the
first one to give it to heri Absolutely not. I

»x% T think ¥rs. Shelby called me up right afier
I got to my office in the morning.

I imagine about 7:30.

Ds you recall that you warned irs, Shelby that
she should not be in that house (N, ,Hampshire houfe)
by herself?

I did? Well, I should say not.

And that she renlied over the phone that she
wagn't &Tone, that she had ¥r, Smith theret
1 say that? How could I ever meke such & remark?
The first time I heard or saw you was after thid
marder, wasn't it7

Do vou remember of ever c¢alling irs, Shelby on
the telephone and ielling her Taylor was ¥illed
or murderedy?

BO — capital letters -,NO.

Wow, Miss Berger, I asked you yesterday o ques-
tion, whether or not you ever had a conversation
with Mrs, *helby on the morning of February 2,
1922, following the death of Mr, Taylor?y

I did., -

At what time?

4t half past seven in the morning Mrs, Shelby
¢alled we, :

Would you care to relate to me what the conver—
satlion was?

Absolutelys Gladly. T-arrived at my office be-
tween™7 and 7:30 on the morning of February 2nd,
1922, ¥y telephone was ringing. 1 snswered the
phone, Xrs, Charlotte Shelby said, "Mergery,.

I hzve something terrible to tell you. The man
that was in your ofiice yvesterday afternocn 1s
10 more, He!s dead.® I said, "What do ycu meang
Ske said, "He was found dead this morning.®

"The told you? ihat do you know about itg" I
said, "Lasky's just called me up and told me,”
I said, "Where are you nowt® 8he sajd, "I am at
the New Hampshire home,® I said, "Is the whole
family therei" She said, “No, I am alone,® I
*+*+*3he di1d state that Lasky's Studio had
called her up and informed her about half an h
previous te her calling me. It was between 7 an
7:30 that morning at my office that she called.

r
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IRS. CHARLOTTE SEELBY
Hother of iary i, inter
Staterent taken 4-9-26

During the time in the east there, when he (Taylor)

was directing her (iary), did you observe any
awakening of a friendmhip or love between the
two of themp A No.

When did you first see that, or did you at allg
J never did know it, Mr, Xeves, until v, Mot+t
told me of the letters that had been found in
Taylor's drawer that absolutely is convincing
that there had been something there.

You mean after he was killed?

Yes, and lr, yton told me also after lr,Taylor
was killed that he knew that, that he knew for a
long time that fary and Xr, Taylor hed been
intimate, and I saidé then "ir, Zyton you should

have told me, "

During that time, ¥rs., Shelby (referring to
latter part of 1919 and early part of 1320), was!

kary going around with Taylor to your knowledge
at alle

Why no, and Mr, Taylor was the most perfectly

goised ran, such a proper men, He would take
ary out to dinner and he would invariably in-

vite me and my mother to go to dinmner with them. ¥

Did you make any objections?

Not the least in the world.

Were you friendly with himg A Oh, yes, %**

Do you remezber anyone in particular with whom
she was associating at that timey

It wasn't men. Hen hadn't begun to give me any
trouble at that time., It was women—

Who was tlat?

Jeannie McFherson. .
Taylor's name never entered into the discussion
then? -

No, I always felt that, when Mary was out with
¥r, ‘aylor she was under a-good influence. ***
Did@ you ever have any words with :r, Taylor over
MHarye :

Fever a word, nevsr the slightest word,

(Speaking of the time XNrs, Shelby wen$ to Taylor!
home at 2 a,m. looking for Mary) @ Y14 this
seeretary of yours, liss Whitney, go in the
house with yous

Yo, I know che didn't because there was nobody

-

——
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in the room but .=, Taylor and me. She stayed
in the car,

Did you have &ny wezpon with you at that timey
Good loréd, no.

You arcsure you didn't have a revolver with you?
o, *r, Keyes,

well, you owned a revolver at that time?

¥o. If I owned a rTevolver at that time, I don't
know where it was, { was thrown axay.

what date was it when you were at iir. Taylor's
home that you were telling about?

I think I coudd a2lmost fix that date, i, Keyes,
referring to @ certzin little book, you know,
Recause I was reading Xary's diary and she goes
or to say in this diary that she and I bhad some
litile words that evening, you see, and she has
writien it very cleverly, about the small girl
going out in a huff, etc., and she adds that
mot-er was right, **** And 1 think the date of
that happening is right in her diary,

Did you ever make @ threat to kill ir. Taylorg
No, ir. XKeyes, I never had any reason or desire
to kill Mr, Taylor.

And vou are positive, are you, ¥rs, Shelby, ihat
you never at any tire threatened ir, Taylor?
Certainly not, I had no reason, I never threat-
ened to shoot r. Taylor. I don*t think I ever

~ threatened to shoot any nen,

To shoot him? Ko, because I had no reason., 1
had no provocation. I never had a quarrel with |
Lr, Taylor in my life, -
You spoke of having thrown a gun away?

No, my mother &id that. '

That was your gunjy —
Yes, It was a gun I used once. I shot it once
and once was enough, _
How long had you hac the gunt
The gun was given to me in Santa Berbera by
Harry Eaves, whd has & iewelry shop up there - &
very short little pistol - a little ausomatic -
#*xx4¥ and he said to me, "I Jave got iwo and you
ought to have one,?

here did you say you shot it onces

T got & friend of mine to take me out in Santa
BaTbara, just off the road, and we shot it into
a bank and I shot it once,
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Did you evsr do any target practice with it?
Yes, that one tize. It was enough for me. The
thing was too short, I can shool a long »lsiol.
I wouldn't mind shooting a shot gun, ***

Tell, X¥rs, Saelby, Mary shot that nistol off omne
time, didn't shez

Yes, she shot it off twice, !
was that the "suicide'sq : i
That!'s the "suicide®

(Re supoosed suicide) "Well, we were living at |
56 Fremont Place, **»** T remember tne secretery |
was there thet nlgnt, HMiss Whitrey,*** She (= ary)
rushed up the steps crying "1 a= zoing to end it
all, I am going to end it all,” *** _Then Char-
lotte ("iss "hitney) said-to me, ":rs., Shelby,
oh, ‘izs. Shelby, therets a pistol in your closet.
“** But she ran up the stairs and ran in xy room’
end closed the door, i
Did she lock the doers ,
Oh, lociked the door, and the first thing we knew
pang. *** and a second more and - bang - the
second shot. **** The chauffeur (Chauncey Eaton)
_eppeared, end the night watchman (9), and I said
"Break in fthe door". The two men rushed against
the door, the door fell in, and there lay ilary
on oy bedroom Iloor *** They picked her up so |
tenderly, anc Chauncey turned her over end he l
sald, "Yhy,. ¥rs. Shelby, there 1s no blonsd on |
her ! #**+* By that time the secretary had faded:
out of the picture in a faint **** and she (lrs,
Shelby's mother, ¥rs, Miles) said,"7Tay no, she is
not shot; stand her up, Chauncey,® **** Then she |
(axy) looked at us and said, "I thought I wou1d1
give you all a jolt M
rax was there anything sald about Taylor in that?
Did he have anything to0 do with that quarrel»
Wo, I dontt think he had anything to do with thaty
*** 7 may have asked her if she had been out witi
“r. Taylor,
Z2ut there was no quarrel about Xr. Taylor?
It seems to me she mentioned Teylor's name, I
don't remember now, or what,**

!

Then the report that I got that you have been
practicing some revolver shooting — is there
anything to that?

I told yvou I shot it once, I k¥rnow 2 nman who
will verify it - ¥r, Stockdale.

iy
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Yo other pilstol at &y other time?

No, I am afrald of pistols, ***

What did your mother <o with your ovistol after
Yary pulled this situnt,

That was sll there was s it. Of course, V¢
found Sharlotte Whitney in.a faint on the floor
and we had to revive ner. ****And Chauncey was
trying to find out ghera the bullets went, and
we discovered one bullet iad been shot into ry
c¢loset, and we found that, and another one went
up in the ceiling of tne cleset, I remerber
mother teking the pistol, "he said, "Here, give
me thet, That's enough of pistols lying around.’
What did she do with 1%

I never saw 1t again, T think I =sked her once
or twice what she dil with it, and she said,
11415 out, It's put away.

I had an engagement with a man the next zorning
(2-2-22) 2t 9 atclock.*** This man was a client
of s friend of wy deughter's, Xr. Albert Heiner,
*+#] slso had been talking to & man about buylng
an Aeolian Organ, and he stopped in that morning
s+% Angd while these two men were in the room,
the ielephone rang. It was then a little after
g, and lir, Yarl Stockaale called me up. He had
gone tc the studio to workx and had lesrned of
£he death of Willia= Desaond Taylor. Naturally,
knowing that he directed lary, he called me up
and told me that William Desmond Taylor had been
found dead that morning. :

Just what diad he tell yout

He said, "¥re, Sheldy, I just wanted to cell you
up and tell you, I an at the studio, Yillianm
Desmond Taylor was found dead this morning."

xnew.*** I turnsd to these gentlemen and said,
"On, my, it's terrivle, A& man who directed my
daughter, a Very crarming gentleman, was found
dead tnis morning," **** Then the telephone
rang again and the jneviteble Miss Berger again.
**¥] gaid, "Oh, Hargery, Xr. Stockdale just
telephoned me from the studio that Mr, Taylor
was found dead this morning.” wxxx3Tp g few
minutes the telephone rang again,*** This time
Mise Berger said, "Willlam Degmond Taylor was
mirdeTed this morning, He was shot." I said,
toh, my, this is terrible; the man was murdeTredy
Was shot? So we discussed that and the organ man

Wpn," I said, "that's terrible," That's all he %Es
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knew I was walting to go out wifh Mr, Rice so**
¥r. Rice and I got in his car *** and I said,
"ir, Rice, do you mind if I stop at my house and
tell my peopler® *** and it Seems to me that on
tne way crossing Vermontl met my mother coming
over in a car with the chauffeur and I just
waved to her to turn around and come on back
with us, I Temember thet distinctly **¥es*rss
I ras. in a great hurry vecause i{r, Rise was
waiting for me in front, and I remembver the chau
feur had parked my blue Packard in the driveway,
and something was sald &bou’ ~ary wanted the carj
Chauncey had gone to get MHary's car, However, I
went upstalrs in a great hurry, and I seid, “Oh,
Julia, deer, ¥r, Teylor was murdered last night.
. 8he said, "Oh, it isn't possible. I can't
velieve it., It isnt't true.! I said, 'Oh, yes,
it ig, Liies Berger told me so. **wkwxax

ry

3

Q Did “r. Voolwine ever try to take your siatezenty
A Yo, he never asked me a thing, i¥r. Keyes., io-
body ever guesiioned e,

MR, MOTT: Tell ¥r, Keyes exactly now, that part of
the conversaticn with Chauncey?

A I said, "Chauncey, what did you tell them?™ He
sald, "I told them that you called me up very
early that morning, about half past sevem, and
my wife said you went emer there without break-
fzet; that you wanted to go over to the Hobart
house ,' ¥ said, "The morning of the Taylor

-murderg" He sald, "Yes.* I said, "Thy, I -
couldn't have known until after 9 o'clock.," He
szid that he drove me over that morning and _
said that 1 was at the window with the papers.”
I said, "How could that be; besides there wasn't
any papers that merning.® "No," he said,"that's
wnat they told me down at the office, that there
wasn't any papers tbat early,* I said, "Well,
that!'s nothing, it is Jjust a lapse of memory, it
is of no consequernce,” And finally he saw he
was in the wrong. I explained to him that lr.
Rice had driven me over,®
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IR, ¥0TT: Now explain that Monte Blue proposi-
tion, '

(ire, Shelby tells sbout some night when ZLary had
failed to core home, snd they had looked for her
until about 2:30 a.m, and finally located her
car in front of Charlotte ¥hitney's house)

8¢ Margaret and I rushed in and went up the stepﬁ
hurriedly and opened the door and came upon Haly
Monte Blue on the couch, The door opened right
into the front room. This llonte Blue started to
run out into the kitcken and out the back door,

Q 7You mean that they were in & couzpromising
position? :

A Yes, I was about the maddest woman thet could
ever be, I grebeed this halfbreed Indian by his
ghirt tail and I said, "Come right back in this
room. I have something very foreeful to say to
you. Come back here/"

3%, DAVIS: That time she went out with iarshall
Neilan, after the murder; wasn't that about two
nights afferward;

A Yes,
Q Immedietely &fterwards, wasn't ii?
A It was,

#f. KEYES: She tried to kill you, you sayy

A TYes ****0Oh, “ary said around the house freely,

Oh, lrs. Shelby killed Taylor', Not only once but
many times, “ne was always saying that,

-

EARL TITFANY - - -

—Chauffeur for W.D.Taylor -
Stztement taken 2-17-22, 11:30 AM

Do you know of S8ands securing & considerable
amount of money that was not hisy **s* _
#r, Tavlor told me right close to $2400, soxe-
thing of that sort, as near as he could figure,
Did he say how he got the money? T
Yes3; 1 saw the book, when he discovered the book,
Through checke?

Do you know of any women, frequent callers on
¥r. Taylox? :
Yes; Yary Miles Minter, Mabel Normand, Edna Pur-
vianCe ok K

I think it was Mrs, Dustln Farnum, ***
Did you know Miss Gerberp

Yes, ehe has been there,

PO > O POPO > O

e,

&

Through checks and money that he had left with him,
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Do you know if it was his (Taylorts) cusion
always to accompany a lady or escert her te the
cary
Yes it was, he was very polite that wey.
Was it his habit to leave the door open when he
would go out?
If he stepped out the front door, it would
generally be ajar,

o you believe that person (murdered) was famil-
iar with the house, you know, the ground?
They had been there; there seems fo be no doubt
about that,
Sorzebody that knew the housey A4 Yes,

Did you ever know of any of those chauifeurs,
gay ¥ellows, or what is the other fellow's namez
Harry Fellows znd Howard Fellows or Bill Davis?
Davis, yes, Did they ever handle any hop?

Ho.

¥R, WINK: Thic man Sands pried into ir., Taylor?s
businese more or less, did he not? ;
Yes, he did in every way possible,
He knew consicderable about his affairs and Sands,
told you that Taylor's name wasn't Taylor, ithat
hls name was Deane-Tannery

Deane-Tanner,

Did he tell vou how he found. that out?

Well, througn Tavlor's correspondence, I presuzne,
** Taylortold me that Sands read every letter
that came into the bouse for him,

Did Taylor &lso tell-you-he didn't know how _ |
Sands found out So much, ‘but he was-trying to
cateh himg A Yes,

Did Sands ever tell you he had it on Taylorng

ar insteznce, Sands would say, "If the old man
ever gets hard, or something of that sort, with
me, I will let hin know where I get off at, you
see, and where he gets off," ****

Do you know whether Sands had any means of find-
ing out whether or not ¥r, Taylor had siept with
a woran in his home there or noty

Thet Sands had any means?

Yes.

Absolutely.

Tell us what it is,

In finding the hair pins in the bed and these
pirk combinations had been_used, and the douche
bag had been used and ir, Taylor had suppositoriés
there at one time. ‘




10

11

12

14

16

17

18

13

i1

a2

H

25

P 324,

P 325,

P 327,

=
=

Poo

L 24

0 B O

O OO OO PO

A
Q

to
1P 328, L 1-2 A

Q-

=Fi¢ she tell you before she heard of the murder?

2zl

Did Sands ever tell you what women he suspected

of spending the night out at ¥r, Taylor's home?

Mary Xiles Xinter, fabel Normand, and l{iss Xeva

Gerber,

Did he ever find a=uy hair in the bedr

Yes, and like thies thing published in the paper,
where it szys "I love you, I love you," I seen
that note a2t Teylox's house ryself,

(After teliing how ary had been tcld over the
phone that Taylor wasn't home, that ~ary would
drive over to the house and cateh ¥r, Tavlor
there) She would be given to understand he
wasn't there, and she would get in her car and
come over, and find him there, I have seen her
ccming out of the house as 1f she were about
ready to cry her eyes out, (i, Y,¥inter)

On those occasions, how long had she rexmalined
in the bhouseq

Well, sormetimes, well, he would be waiting thexe
and I would go on home and he would come out and
say he wouldn't need me any more, to go on hone
** The next morning I would take him to the
studio and Jazz (Sands) would say, "Let's go up
and see who slept with the old man last night,"

Is it your wife that saw Sands on the streety
Yes, that was 1l6th & Flower *** she told me about
that the day before the murder,

Yes,
That she s&8w S&nds on the streedy - = _
Yes, walking down 16th Street. ** There was no
aguestion avout it.

She knew himy -

She knew him as well as she knew nme.

Just a2 moment, Did she heve any conversation
with him? -

No, not at that time,

Did she speak to him?

No; she said he turned and looked right at the
street car, and locked right at her as if he
didn't recognize her, and she sald she had a
notion to get off the car ***

#x%x% 3¢ just started, you know *# '
Did she say anything about his clothing being
the same 28 it used to be, or different?

She said he had on a cap, a grey cap and grey
overcoat, one of these what you call them, a
certain kind of coat.
Gaberdiner A Yes,

that is it.
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She sald he looked just a8 fat as he always d4id.
He was an inch shorter than my wife,

23 to 25 years old.

How tally A About 5 ft, or 7 1lnches

And his weight? A About 187 pounds.

Smooth shaven? A Yes,

Light complexiongz A Very ruddy complexion,
healthy looking, very healthy.

His halir?

Well, his hair *** was blonde but his beard was
dark, -

Lid he wear glasses?

No, not to ny krowledge.

Jazz wore about a 7 shoe.

Bov about Sands' eyebrows coming together over
his nose, Yo they do thatr **

Not quite, I remeaber one thing, they were a
perfectly straizht line,

Not asrcheds

No; they sort of came up favoring the upward
turn more than zny other way.,

What was_his nationality?

I think %nzlish, with a little Scotch.

¥ithout a doubt he had a wonderiul education,

, Do you know whether Sands carried a gun or not?

Yes, he did,

Wnat kindv

He had a Colt'!'s, whether thzt was his or Ir,
Taylor's I don't know,

I was down town with him several $imes, and he
warrted it with him once or twice to my knowledg
and he would stick it alongside the car and I
would ask him what was the idea, and he just
laughed abeut it, was all, but the man was a
comard, **

Is he fSands) hairy, is his breast hairy?

Well yes to an extent, that ls where it is long.
He had long hair on his chesty

Yes,

And on his legs?

Yes, extremely long, and he wes ungodly,

:

-
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MARY ILES MINTER
Statenent taken &-7—22, 5 PL

*+* When was the last time you c¢alled on him
{Paylor) a* his residence?

A On the 2%rd of December,

Q ¥ere you alone zt that time?

A I was alone.

A I had not seen Yr, Taylor in five months at that
time *** {hree months I know of, and I just got
to thinking aoout it and decided I couldn't
stand it any longer. I was going to go up and
tell him "goodoye®,

Q As I understand i, you were sincerely in love
with hing

A Tkhau is true,

Q@ You told him, did your

A Absolutely, He loved me; he told me so.

Q Hed vou been going with dershal ¥ellan during,
say the ket thiriy or sixty days prior to
¥aylor's dezth?

A ‘es, he h:é been to see me; I bad been out with
him; I am not sure whether it was within the
thirty days or not, but in the last two months,
yes sir; but goinz with him no meére than I had
for vears off and on,

Q Had he prowesed to youl

& Yes, he dig.

Q@ Do you recall spproximately when it was?

A About two months,

A Yes, about the last of November,

Q@ And-you, of course, rejecited him, I suppose?

A Yes; that is, I didn't exactly say, "¥o, T will

—not marry you."! T didn't take him seriously,**

Q Did he (Neilan) ever bring any tales to you for
which Tayler was supposed to have been responsib

A- Yot until recently.

Q ‘%hen was that?

A Last{ Triday night. Whereupon we had a severe
guarrel, I didn't believe hlm,

Q@ That was Friday night after the killingy

A VYes,

Q Or before the killing?

A No, after, - .

Q Did he ever say anything like that to you before
the killing?

A No indeed, he didn't., He knew that I loved
iir. Taylor.

ek

] &7
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You and iarshal Weilan were engaged? A TYo.
Did you ever give him the lmpression theat he'.
might some day e successful in his effort to
marry youy

Not to my knowledge, If I have, it was more ot
less of a joking way, I think I have at times
said, *Well, arshal, when are we going kz all
around ths world on our honeymoon?

(Witnese had been speaking of spending 4the early
morring in a Hollywood studio (morning after
Taylor's death) talking with Neilan) What were
youmtalking ghouty

Apout Zr., Tayler and the letter idarshal Keilan
had tried to get for mne,

fiho tried to get for yvour

Yarshal Yeilen had tried to get for me. It was
the firet inkling I knew of his knowledge of nmy
letters, that I had written any to I'r, laylor,
He told me certain very, very gheastly things
that hare since been proven absolutely true. He

told them to me in my interest but they mace me

very furious at the tire, and we left more or le
in a cguarrel,

“*exx He gaid, "Now, wgry, I tried to get your

letters'—- B .

fary is quoting iarshal Neilan) "Now, sary,
here is the ghastly thing I have to tell you."
He sald, "One tire-" 1 don't know whether he sai
in his roem or the club, he wes somevhere, I
think in one of his owm rocms, he, Harshzl leila
And Arthur Hovt, Cap Robinson— He saild "Cap
Rovinson"; maybe he meant"Captain’; I don't know
¥xxx T know Arthur well, He said, "fe were all
standing eround there talking pleasantlyl—- |

I think he said Antonio lHoreno was there, EHe
said,"We were all talkirg pleasantly and ¥r,
Taylor suddenly sterted talking gbout you (llary)
and the talk grew finally mors and more personal
and finally he said *** he said you harve Deen
over in the last two weeks"=-=I should say this
is within at least three weeks of ir, Taylor's
death; I think larshal told me at the time *%*_—
"within the last  two weeks, that you were
undressed in his apartments; that you beseeched
him for his love; that he resisted you, and
finally persuaded you to leave his apartments.”
**% T could feel myself grow red. I said, "Is
that all you have to tell me about ¥r., Taylorz"
He sald, *Well, I could recite some more instanc
about Bill's seening insanity " #++

i
m

Ty
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YR, MOTT: Excuse e, Did he refer to lr,
Taylor's condition? )

Yes, he said@ he was drunk at the time ***
At this time he was intoxicated, and they talkeq
on and on about this thing. llarshal said he

got up and told 3ill, "“You are insane; some-
thing is the matter with your mind. I would
sertainly take more vengeance on you if I didn'®
think you were cragy." ***

¥ore or less in a humour way, 1 said, "The only
person I know vho could have had a possible
motive for killing him would be frs, Julia
Crawford Ivers."

This was the second time he {Weilan} hed
declizred his love Zor vou, On one cccasion he
proposed to you?

Yes.

He ssked you to marry him?

Yes, and then he would dart away again, P )
e
You didn't telephone Taylor on the night he 7/f/~]
was murdereds b
No. :

There did you happen 1o be that nighty

I wae athore reading the Cruise of the Kawa. ‘
It is a huworous bock; i1t 1s really a travesty
on Frederick O'Brien's stories of the South Seas|
It is very funny, and I laid there laughing all
evering, I was very-- right while I was laying
on the ocvuch reading al~ud to mother and sister
and we were all laughing heartily at that—time,
and at the same time Xr, Taylor was being
mirdered, It seews _very horridle to xe.

You had no company at home thet nizhty

Let me see, 1 don't rememoer zny, Possibly Xr,
Stockdale, he generally did, or maybe scmebody
dropoed in, I don't just remenber, Usually
every evening somebody drops inm, I know ihey
were not there at the time I wes readling the
book.

MARY UILEE KINTER
Statement taken 3-1-26

And during all of the period from the time you
first started in to work in the pictures, up

until ¥r, Jaylor's death, vour mother took chargg
of vour money, dic¢ she note

ey
'.‘:‘-._,__‘_‘.
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Entirely; and before Iwes in pictures I -wae an
actress onthe stage - as & ¢hild -

4nd she manzged all your affairs?

Qh, ves.

You eventually fell in love with <ir, Taylore
Inzediately,

Your mother found out that you were in loves
Yes, oh, yes., I made no secret about it,
You told hers

I don't know that I told her; but kama knew of if.

And she (Mrs, Shelby) objected to your keeping
gompany with any mang

he certainly did - other than her choice - and
her choice was nrot =y choice,
Oh! T know that he loved me and that he was
simply tryinz to break off his relations with
me — and Iwas never jealous of anyone he appeareg
with — it was ivpossible for me to have him at
my home - to see him at my home — and I couldn't
expect —r, Taylor to sit alone all his life and
go with no ¢ne,

Oh, yes, irs, Ivers. Why I didn't know that iral
Ivers was there freguertly - she may have been-
she was hig scenario writer.

**¥x* T said {to Taylor) ®Will you see me to the
cary" And he said, "Oh, yes." So we walked out
to ny car - and as I wmanted something of his to
keep to remember, I pulled his handkerchief out
of his poczet and put my handkerchief in its
place. *s*s .

Your mother on several occasions accused you of
being intimate with Taylors

Oh, yes, she always haé that in the back of her
mind,

She used to harp on that? : -
Yes, B -

As late as up to when — do you remenmber?

Oh, as late as up to last year. Wheneve&r sghe
got angry, sheWwould say something about that,

Well, now come back to the night in question-"
(the night of the murder) who was there with youl
Mama, Xargaret my sister, and Belle, who was a
cook,

What were you doing? .

Ives lying on the couch, read a book — the
0ruise of the Kawal by Walter Traprock-—~funny
little =tory. :
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_wurdered in bed. "

. Yes,

Ll
nJ

Yes, and I think Xrs, Sheldby was there **

Do you rememoer distinctly?

She must have been, 1 can't say definltely that
she was there, but it is m- conviction that she
was there **

Rid vou ever hear your motker naking any threats
azainst Taylor?

Oh, ves, Kot only azainst iir, Taylor, but
against anybody who interferred with her - with
her controlnoef me - or with me.

Can you give us any particular occasions?

I'm afraid I can't. Zvery tiaze she got angry,.
Did you ever hear her say she was going to kill
himg

Yot definitely. She may have said, "I'1l kill
himj; I'11 %ill him," ==** Zrg, Shelby was like
that, always going to kill scmebvody -

8he seemed very cdeierxzined that no one should
interfere with her conbtrol over you and your
affairs?

She always spoke viclently - I can never remerxbet
tor being calm - until last summer,

iWhen did you first Lear that Taylor had heen
killed?

Thursday =moruning, just before noon, ****

8he (rs. Shelbys gsaid, "Taylor's been found
murdered in bed this morning - where were you
last night?" It's ny irpression that :argery
Berger had telephone to her - the papers hal®™ =
been ringing with extras "¥r. Yaylor found

‘he first you heard was about 11:30 on Thursday
morning?

#nd you got the news from wvour mother?

Yes.

Do you think it could have been as early as 9
o'clock when your mother care overy

Possibly,

3ut your impression is that it was about 11:307

I thirk so.

She (iirs, Shelby) was back in Los Angeles when

he was killedsy

Oh, yves, she was In Los Angeles at the time,

By the way, you never owned a revolver, did you?
Yes, I bought one in the summer of 1923,

ihere did you buy itg

I went to LCyas' and bought it. _

Well, vou shot yvour motherts? A I 414 - very
carefully = in the leit hand corner of the room,
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IYQUEST STATE.EXTS

CHARLES EVTOXN _
Gen,.!igr ,Famous Players-Lagky
Inquest Staterent - 2-4-22

ir, Taylorls escistent reng me up at =my reaidenc?

about, I should judge, & o'clock, and t0ld me
¥r, Taylor had died suddenly.**
Was his body cold at that +imey

- Stone cold and very stiff and rigid,
Where was the body lying with reference to the
front entrance to his home?
It was lyinz in front of a little desk with the
head nointed east and the feet pointed west. I
should judgze the feest were three or four feet
from the door - the front entrance,

#ho were present when you was therey
“hen I camne in, the first man I noticed was

of years, and Dougles “aclLean, Charles lzigne,
the landlord, and "arry Fellows, !r, Taylor's

i
i

!
Detective Zeigler, whom I have known for a number
i

assicstant director.

When you were called to this place, did you see
any firearms in this room where he was?
No.

BY A JURC=: Was his clothinz rufiled in any wayv
showlng any violencey .

No, absolutely none; it looked ¥Tke he just
walked in the door and was shot in the back; tha
is the way it looked, It didn't show any evidex
in the room when I got there — neither the roon
nor the body showed any evidence of a siruggle,

- Hz¥RY PEEVEY.
Tavlor's Colored Servant
} Inquest statement 2-4-22 -

I am usually there sbout half past seven,
That time did you arrive there the next morning?
At just about half past seven,

Who did you summont? Whe did you call to%

I dont!'t know

Several people came, did they?

Yeg gir; I think Xr, Desmond, and the gentleman
who owns the court was the first.

You mean dHr. Jessurum?

Yes sir.

ror

t
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P 426, L 10 Q ‘hen you Tirst opened tkte door, did you see any
furniture overturned, or any signs of a disturb-
ance in the nouse?

A Yothing mor then a cheair that was sitting next t9
the wsll had been pushed out a little but and his
feet was under this chair. The rest of the furni-
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ture around the house and rooms upetairs was just
as I left them when I went away that evening,

was the ring on his finger the next morning?
Yes sir, Hig other jewelry that I had put away
the night vefore was just as I had put it amey
up in the dresser draver.

You didn't finC enything taken from the anartcents
Ko sir, 1%t was just as when I left it when I
found it, The rug was a little bit kicked up,
It looked like he had pushed it with his foot,
Theze was no other disbturbance thsre?

No sir; even the living room tebvle thaet I hel
moved aside-—it was just xhaze as I left it
** The lichie were buraing just as I had left
thex that night; two lights, one in theliving
roon and one in the dining Toom.

T. H, ZEIGLER, Inv, Cfficer LAPD
Coronerts Inguest 2-4-22

"nen did you arrive there?

A 1ittle before 8 otclock in the morning of
rebruary 2nd.

I <ound the deceased, ir,-Taylor, lying just
inside of theé door on his back, His hands, one
of them, apparently to -the side of his body, ané
the other lving outstretched; and blood pouring
from his mouth, He was lying with his head to
the east, flat on nis back, dead,

Tas his body rigid and coldf

It was,

“ho was there when you arrived there?

The owner of the duidling, r. =~acLean, another
movie actor, and ir. Peavey,

Do you mean the owner of the building, Mz,
Jessurum?

Yes, sir, and ir, ¥MacLean, and andther man T
don't know, _

Did ¥r, Jessurunm tell you he hea¥rd a shots

I think he did. ’

i

!
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STATE.EXNT OF CHAUNCEZY EATON
Cnauffeur for Mrs. Shelby
Taren 6-1-36, at 4:30 P

He was rurdered on the night of Tebruary 1st,
1022, “hen dic you first hear of the murder,
If I az-not nmistaken, wheh I went to the New
Hampshire house the next morning about & o'clock;

“no to0ld you about Taylor being murdered?
I think Mrs. ®helby called to me from an upstairs
window and sald, "Iid you know that Teylor kad |
been cardered:! 1
Can vou f£ix the exact time of the morning? |
Lot otherwise, sbout & olclock, f

;

i

(witness 1s speaking avout taking the gun from
W, inter 2% the $ime of her aftempted suicide]
fan vou des¢ribe the gun which you unloaded
which nelenged to ary? |
I think & 25 caliver blue automatic. I believe
we could find the shells of that gun because I
hid thex on a beam in the New Hampshire house,
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